
JÄTEALAN YHTEISTYÖRYHMÄ (2/2021) KOKOUSMUISTIO   
 
Aika Torstai 3.6.2021 klo 13.00-15.30 
 
Paikka Teams-kokous 
 
Osallistujat  

Ola Marja  Kaupan liitto 
Juha-Pekka Salmi  TYNK 
Liisa-Marie Stenbäck TYNK 
Vuola Aaron  Metsäteollisuus ry 
Fiskaali Tiina  Teknologiateollisuus 
Sivula Mervi   PIRELY 
Jukka Kero  Kiinteistöliitto 
Dahl Olli  Aalto-yliopisto 
Anttila Juha  AVI 
Sahimaa Olli  Aalto-yliopisto 
Ojanperä Minna  MTK 
Herlevi Kari  Sitra 
Tuovi Kurttio  SLL 
Paunio Mikko   STM 
Idström Laura   ELY-keskus 
Salmenperä Hanna  SYKE 
Antro Säilä  Suomen Pakkausyhdistys ry 
Pöyry Lasse  KKV 
Riku Eksymä  KIVO 
Wahlström Margareta VTT 
Vuorinen Pekka  Rakennusteollisuus RT ry 
Mari Carlson  UM 
Ilkka Hippinen  Motiva 
Marika Ollaranta  Business Finland 
Lehtipuu Otto  YTP 
Moliis Katja  YTP 
Innala Tuulia  Kuntaliitto 
Honkanen Mika  TEM 
Marko Printz  Jätehuoltoyhdistys ry 
Jari Natunen   SLL 
Riku Lindqvist   KRP 
Myllymaa Tuuli (vara pj.) SYKE 
Toikka Tuulia   YM 
Lemmelä Eini   YM 
Iso-Markku Outi   YM 
Särkkä Ella   YM 
Haavanlammi Katariina  YM 
Nissinen Jouni   YM 
Saarnilehto Merja   YM 
Jaakkola Sirkku  YM 
Pajukallio Anna-Maija (pj.) YM 
Korhonen Marja-Riitta (siht.)  YM 

 
 

1-2.  Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja esityslista hyväksyttiin. 
 
3. Ajankohtaiset jäte- ja kiertotalousasiat / Anna-Maija Pajukallio, Ella Särkkä, Jouni Nissinen ja Sirkku 

Jaakkola YM 
 
Anna-Maija kertoi ajankohtaisista jäte- ja kiertotalousasioista, Ella betoni-eow valmistelun tilanteesta, 
Jouni akkuasetuksen tilanteesta ja Sirkku jätelain 2-vaiheen tilanteesta. Esitys saatavilla hankeikkunassa. 
Uusiomateriaalien tuotteistamista käsittelevän työryhmän (eow-työryhmä) tehtävät sekä kokoonpano 
herättivät keskustelua. Toiveena oli, että työryhmässä katsottaisiin konkreettisia tapauksia, eli 
yrityspuoli tulisi kytkeä vahvasti mukaan. Tämä näkemys sai kannatusta. STM sekä tuottajayhteisöt 
ilmaisivat kiinnostuksensa tulla mukaan työryhmään. Pohdittiin myös, tuleeko jätteeksi päätymisen 
estäminen olemaan työryhmän tarkasteluissa mukana.  
 
Huolta herätti jätelain 2.vaiheen HE:n lausuntoajan osuminen kesäkuukausiin. Sirkku totesi, että 
lausuntoaika tulee olemaan pitkä, elokuun loppuun saakka. Siirtoasiakirjarekisterille toivottiin pitkää 
siirtymäaikaa ja jätehuoltorekisteriä koskeva julkinen tietopalvelu todettiin tarpeelliseksi.  



 
4. Jäteasetusten valmistelu / Ella Särkkä YM 

 
Ella kertoi jäteasetusten valmistelun tilanteesta. Esitys saatavilla hankeikkunassa. Jätteisiin liittyvät 
asetukset on tarkoitus saada lausunnoille ennen juhannusta. Lausuntoaika tulee tässäkin olemaan pitkä, 
eli jatkuu kesälomien yli.  

 
5. SUP ajankohtaiset / Katariina Haavanlammi YM 

 
Katariina kertoi SUP:iin liittyviä ajankohtaisia asioita. Esitys saatavilla hankeikkunassa. Toukokuun 
lopussa komissio vihdoin julkaisi muovin ja kertakäyttöisten muovituotteiden määrittelyn suuntaviivat, 
mutta niiden analysointi on vielä kesken. SUP-elintarvikepakkauksen määritelmään liittyvää ohjeistusta 
ihmeteltiin – eli että tulkinnassa voitaisiin hyödyntää direktiivissä SUP- juomapakkauksille asetettua 
kolmen litran rajaa.  Katariina totesi, että asiaa tullaan vielä kansallisesti miettimään, kun suuntaviivoja 
muutenkin analysoidaan.  

 
6. Laittomat jätesiirrot ja jäterikollisuus / Riku Lindqvist KRP 
 
Riku kertoi laittomista jätesiirroista sekä jäterikollisuudesta Suomessa ja maailmalla. Esitys saatavilla 
hankeikkunassa. Aihe oli erittäin mielenkiintoinen ja keskustelua herättävä. Varsinkin jäterikollisuudessa 
pyörivät suuret rahasummat ihmetyttivät. Monet olivat myös henkilökohtaisesti kohdanneet esim. 
jätteiden dumppausta. Todettiin, että viranomaisyhteistyö ja medianäkyvyyden lisäys ovat varmasti yksi 
keino pyrkiä hillitsemään tällaista rikollisuutta jatkossa. Lisäksi todettiin, mitä enemmän keräys- ja 
kierrätysvaatimuksia kiristetään, sitä enemmän niiden laiminlyömisestä voi saada laitonta rikoshyötyä. 
 
7. Circwaste – kolmas kausi / Tuuli Myllymaa SYKE 
 
Tuuli kertoi Circwaste hankkeesta ja erityisesti sen tulevasta eli kolmannesta kaudesta. Esitys saatavilla 
hankeikkunassa. Tuulia voi lähestyä erilaisilla ideoilla sekä toiveilla kolmannen kauden aiheiksi. Myös 
yhteistyökumppaneita voi Tuulille ehdotella.   
 

8. Yhteistyöryhmän jäsenten ajankohtaiset kuulumiset / ryhmäläiset 
 
Kaupan liitto:  

 Kaupan liitolla oli viime torstaina jäsenille, jäsenliitoille ja jäsenliittojen jäsenille maksuton SUP-
webinaari.  Seuraava jäsenille suunnattu webinaari on 18.6. yhteistyössä Suomen Tekstiili & 
Muodin kanssa. Aiheena silloin EU:n tekstiilistrategia.  

 
SYKE: 

 Tekstiilivirrat Suomessa v. 2019 -raportti julkaistaan 17.6. Samana päivänä kaikille avoin 
webinaari tuloksista klo 10.30 alkaen. Kutsu tulossa FINIX- ja Telaketju-hankkeiden sivuille.  

 EU LIFE -ohjelman hakujulkistus tulossa 14.6. Muovi LIFE IP seuraava tilaisuus 
hankevalmistelussa mukana oleville 17.6. Lisätietoa https://materiaalitkiertoon.fi/fi-
FI/Tavoitteet_ja_keinot/Muovi_LIFE_IPn_valmistelu 

 Circwaste-hanke järjestää julkisen kaksipäiväisen tilaisuuden 29.-30.9.2021. Tarkempaa tietoa 
tulossa ennen kesälomia. 

 
TYNK: 

 Paristo- ja akkutuottajayhteisöillä on syksylle suunnitteilla ns. Zombiakkukampanja, jossa 
tavoitteena on parantaa turvallisuutta vähentämällä litiumakkujen päätymistä vääriin 
paikkoihin. Kampanjassa mukana KIVO, YTP, Romukauppiaiden liitto, SER-tuottajayhteisöt, 
TUKES, SPEK, STEK ja vakuutusala. Kampanjan materiaalia voi halutessaan jakaa, ota yhteys Liisa-
Marie Stenbäckiin.  
 

Kuntaliitto: 

https://materiaalitkiertoon.fi/fi-FI/Tavoitteet_ja_keinot/Muovi_LIFE_IPn_valmistelu
https://materiaalitkiertoon.fi/fi-FI/Tavoitteet_ja_keinot/Muovi_LIFE_IPn_valmistelu


 Valmistelussa YM:n, Kuntaliiton, kuntien ja SUP-tuottajien kanssa SUP-jätteiden 
koostumustutkimushanke. On tarve sekä määritysmenetelmälle että jatkossa 
koostumustutkimuksille. Menetelmäkehitykseen tullaan kilpailuttamaan konsultti.  

 
9. Muut asiat  

 
Syksyn 2021 ensimmäinen kokous pidetään syyskuussa. Mietinnässä hybridimalli kokouksiin. 
Puheenjohtaja esitti toiveen, että ryhmäläiset lähettäisivät mahdollisia aihe-ehdotuksia: marja-
riitta.korhonen@ym.fi. Todettiin myös, että olisi hienoa, jos ryhmäläiset voisivat esitellä kokouksissa 
omia kiinnostavia aiheitaan. EU:n tekstiilistrategian seurantaa ehdotettiin agendalle.  

 
10. Kokouksen päätös  
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